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§ 208 

Adjungering 

Beslut 

Arbetsutskottet adjungerar Rolf Wasteson (V) och Christina Ståldal (NL)till dagens 

sammanträde med rätt att delta i överläggningarna.  

 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 209 Dnr KFKS 2011/254-009 

Anmälningar 

Beslut 

Anmälningarna noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2011-10-12 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Medborgarförslag avseende jämkning av 

gatukostnader, inkommet 2011-09-29, 

Andreas Cedborg 

Ansvarig: Stadsbyggnadsdirektören Anders 

Ekengren 

  

Inbjudningar 
 

Rapporter 
 

  

Cirkulär, SKL 
 

Nationell läkemedelsstrategi  

Cirkulär 11:38 Förändring av 

diskonteringsräntan i 

pensionsskuldsberäkningen RIPS07 

 

Cirkulär 11:39 Preliminär kostnads- och 

LSS-utjämning 2012-2015 

 

Jäv och beroende, enkät om miljö- och 

hälsoskydd i kommunerna 2011 

 

  

Övrigt 
 

Pensionärsrådets minnesanteckningar 2011-

09-21 

 

 

- - - - - 
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§ 210 Dnr KFKS 2011/255-009 

Delegationsbeslut  
 

Beslut 

Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2011-10-12 

Ärende Ansvarig 

Delegationslista arrenden nr 3/2011 Markchefen David Högberg/FAK 

Förändringar av beslutsattestanter inom 

VSS 

Produktionsdirektören Anette Böe 

Delegationsbeslut exploatering, se separat 

företeckning 

Exploateringschefen Ulf Crichton 

 

 

 

Delegationsbeslut exploatering 

 

 

 

 

- - - - - 

 

 
 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 

20110929 32 Entreprenadkontrakt, 

upphandling 

9528, Älgö  
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§ 211 Dnr KFKS 2010/374-214 

Start-PM Stadsbyggnadsprojekt Orminge 42:1, 

Ormingeringen 62 i Boo, förskolan Rubinen 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian och ger planenheten i uppdrag att påbörja 

arbetet. 

 

Ärende 

Planområdet omfattar en enskild fastighet, ett cirka 3500 kvadratmeter stort område, i 

Orminge. Fastigheten är redan bebyggd med en lokal som använts som förskola (Rubinen). 

Idag används den tidigare förskolan som bostadshus med flera små lägenheter. Ett tillfälligt 

bygglov för ändringen gavs 2005, lovet går ut år 2015. Syftet med projektet är att uppföra 

cirka 30 bostadsrättslägenheter på tomten, antingen i flerbostadshus eller radhus. På 

tomten ska även rymmas parkeringsplatser för boende inom Orminge 42:1.  

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 30 september 2011 

Startpromemoria  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 september 2011 § 277 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 september 2011 § 277 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte startpromemorian och uttalade att de gärna 

ser små lägenheter på platsen. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”När Rubinens gamla förskola rivs så är det bra att området bebyggs med nya bostäder. 

Tankarna med flerbostadshus i 2-3 våningar är bra men att bygga radhus är en sämre idé. 

Andelen och antalet småhus i Nacka är redan stort, det gäller också i Ormingeområdet. Ur 

resurs- och hållbarhetsskäl är det bästa att bygga flerbostadshus, samtidigt som det passar 

bra in i befintlig miljö i Orminge. Andelen hyresrätter är liten och minskande i Orminge, 

därför är det också angeläget att de hus som nu byggs här just upplåts med hyresrätt. ” 

 

Maria Fridstjerna och Hans-Åke Donnersvärd lät för Socialdemokraterna anteckna följande 

till protokollet. 

 

”Vi socialdemokrater anser att det finns alldeles för få hyresrätter i Nacka och vi vill därför 

att dessa 30 bostadsrätter i stället blir hyresrätter.” 

 

 

 

- - - - - 
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§ 212 Dnr KFKS 2010/517-214 

Detaljplan för del av Ältabergsvägen och stadsdelarna 

Flaten och Skrubba i Stockholm  
Redovisning av uppdrag från arbetsutskottet den 29 mars 2011 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet.  

 

Ärende 

Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrog den 29 mars 2011, § 62, till 

stadsledningskontoret att återkomma med en redovisning kring Wallenstams förslag till hur 

Älta Centrum kan utvecklas i samarbete med kommunen. I denna tjänsteskrivelse redovisas 

att Wallenstam i samarbete med kommunen har påbörjat ett visionsarbete för Älta, som bl 

a ska användas som vägledning för fysiska förändringar av området inklusive Älta Centrum. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 29 september 2011 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 62 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 62 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att inte ha någon erinran mot förslaget till 

detaljplan för del av Ältabergsvägen i Älta samt i Flaten och Skrubba i Stockholm utifrån 

de aspekter som kommunstyrelsen har att bevaka under remissen, nämligen bostäder, 

arbetsplatser, kommunens mark och ekonomi. 

 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott gav stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma 

med en redovisning kring Wallenstams förslag till hur Älta Centrum kan utvecklas i 

samarbete med kommunen. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med planenhetens förslag. 
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Protokollsanteckningar 

Maria Fridstjerna och Hans-Åke Donnersvärd lät för Socialdemokraterna anteckna följande 

till protokollet. 

 

”Den tilltänkta livsmedelshallen kommer enligt genomförd handelskonsekvensanalys för 

Älta centrum att medföra att den befintliga livsmedelsbutiken med stor sannolikhet 

kommer att få svårt att överleva. Även andra affärsidkare i centrum kommer per automatik 

att tappa kunder när de väljer att handla i den nya livsmedelshallen. Risk finns för att även 

några av dessa affärsidkare då måste lägga ner sina affärsrörelser. 

Vi socialdemokrater är angelägna om att behålla och utveckla ett livaktigt centrum i Älta. 

Denna kommundel kommer snart att berikas med kulturlokaler och i det programförslag 

som finns kommer även bebyggelsen nära centrum att utvecklas. Där kommer även 

butikslokaler att få möjlighet att etableras. På så sätt kommer det att utvecklas ett livaktigt 

lokalsamhälle helt i linje med vad som även nämns i kommunens översiktsplan. 

 

Vi politiker måste ta ansvar för att alla kommundelar ska leva, så också Älta med sitt 

nuvarande centrum som behöver utvecklas och inte avvecklas.”  

 

Jan-Eric Jansson (KD) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Stadsledningskontoret fick uppdraget att redovisa hur Älta centrum kan utvecklas i 

samarbete med kommunen. 

Den redovisning som sedan delges KS är allt för kortfattad och drar även slutsatser från en 

WSP redovisning som inte ens denna utredning hävdar. 

 

Istället säger WSP analysen att: 

”Effekterna på livsmedelsbutikerna i Älta och Älta C blir kännbara, ett tapp på 

mellan 15 och 20 % ”över natten”. En tumregel är att dagligvarubutiker med ordnad 

ekonomi klarar upp till ca 10 % omsättningstapp ”över natten”. Vid större omsättningstapp 

torde mer genomgripande omställningar behöva genomföras. Rent omsättningsmässigt 

torde dock ingen av Ältas två större livsmedelsenheter tvingas till nedläggning (men det 

behövs djupare studier för att bedöma detta).” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 

 

 ”Så här skrev Vänsterpartiet när KSAU yttrade sig över detaljplanen i mars: ’ Att bygga ett 

handelsområde i området är synnerligen olämpligt. Älta centrum har redan idag ett dåligt 

underlag och drabbades hårt när Sickla köpkvarter byggdes. Med en stor dagligvaruhall och 

andra butiker inom ramen för denna plan skulle Älta centrum utarmas än mer. En märklig 

företeelse är också att det är Wallenstam som är intressent både i den här planen och vad 

gäller Älta centrum. Det gör att frågor reses avseende Wallenstams seriositet och 

engagemang för Älta centrum och de nya bostäder som är planerade i dess närhet.’  



 13 (51) 
 12 oktober 2011 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Detta gäller fortfarande, särskilt när nu våra farhågor bekräftas av den genomförda 

handelskonsekvensanalysen. Den visar att nuvarande dagligvaruhandel inte kommer att 

kunna finnas kvar i nuvarande omfattning. Utvecklingen kommer alltså att bli densamma 

som på många andra ställen i Nacka där nya centrumetableringar gjort att en stor del av 

närservicen fått ombildas till butiker med kiosksortiment. Tankarna att ’utveckla’ Älta 

centrum för att motverka detta förefaller svårt, det har inte lyckats i några andra centra i 

Nacka.” 

 

 

- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2002/116-214 

Startpromemoria för detaljplan för området Bågvägen – 

Åbroddsvägen, östra Kummelnäs 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

 

Ärende 

Detaljplaneområdet ligger i östra Kummelnäs och avgränsas i väster och norr av 

Vikingshillsvägen samt i öster och söder av Velamsunds naturreservat. Området är ett 

tidigare fritidshusområde utan kommunalt vatten och avlopp som fått en alltmer 

permanentbosatt befolkning.  

 

Projektets huvudsakliga syfte är att bygga ut kommunalt vatten och avlopp till området 

samt att på befintliga tomter möjliggöra utbyggnaden av permanentbostäder. Områdets 

vägar kommer att rustas upp och kommer att överföras till kommunen som blir ny 

huvudman för områdets vägar. 

 

Projektet genomförs med ett långsiktigt perspektiv, i enlighet med ny arbetsmodell för 

förnyelseplaneringen, vilket innebär att detaljplanen för området ska kunna hålla i 50-100 

år. Det innebär att en förtätning och en eventuell blandning av bostadsbebyggelsen ska 

prövas för att få ett långsiktigt hållbart område. Enbostadshus kommer även i framtiden att 

utgöra den dominerande bebyggelsen i området. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 29 september 2011 

Startpromemoria  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 september 2011 § 276 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 september 2011 § 276 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte startpromemorian. 
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Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till planenhetens förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Utbygganden av nya bostäder i området bör färdigställas först efter att nya Skurubron 

öppnat för trafik.” 

 

Hans-Åke Donnersvärd och Maria Fridstjerna lät för Socialdemokraterna anteckna följande 

till protokollet. 

 

”Vi noterar att området – på begäran av de boende och deras vägförening – ska planeras 

med kommunalt huvudmannaskap för vägar och övrig allmän platsmark. I detta område 

kommer vi alltså att följa huvudlinjen i PBL, plan- och bygglagen. Detta tycker vi är positivt 

och tror också de boende i de områden som i dag planeras i enlighet med det så kallade 

förenklade förfarandet så småningom kommer att begära de mer långsiktiga lösningar som 

denna planeringsmodell leder till.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Nackalistan motsätter sig de höga kostnader som exploateringar av detta slag kommer att 

innebära för enskilda fastighetsägare och vill att taket för kostnaderna ska sänkas betydligt. 

Med tanke på kommuns ansträngda ekonomi, arbetsanhopning för tjänstemännen och 

trafikinfarkten på Värmdöleden så borde exploateringen vänta tills läget har förbättrats.” 

 

 

- - - - - 
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§ 214 Dnr KFKS 2011/403 

SL:s nya organisation och trafikförändringar i 

kollektivtrafiken år 2012  
Yttrande till SL 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att som svar på remissen översända 

Trafikenhetens förslag till yttrande daterat 2011-09-15. 

 

Ärende 

SL har tagit fram ett förslag till förändringar i trafikutbudet, som fokuserar sig på följande: 

 Minska trängseln i SL- trafiken. 

 Erbjuda sittplatser till resenärer på bussar som trafikerar vägsträckor med tillåten 
hastighet över 70 km/h. 

 Erbjuda kollektivtrafik i länets nybyggnadsområden.  
 

I förslaget finns inga konkreta trafikförändringar som berör Nacka kommun. En stor del av 

de föreslagna synpunkterna kommer därför från förra årets yttrande. 

 

Handlingar i ärendet 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 15 september 2011 

Bilaga 1 SL:s Information om SL:s organisation och trafikförändringar 2012  

Bilaga 2 SL:s kommentarer på Nacka kommuns yttrande för år 2011  

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med trafikenhetens förslag. 

 

 

 

- - - - - 

 

 



 17 (51) 
 12 oktober 2011 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 215 Dnr KFKS 2011/250 

Granskning av ärende om hjälpmedel för konståkning 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet samt överlämnar rapporten från 

granskningen av ärende om hjälpmedel för konståkning till Fritidsnämnden för kännedom. 

 

Ärende 

På stadsdirektörens uppdrag har handläggningen av ett ärende om hjälpmedel för konst-

åkning granskats, sedan uppgifter i media kunnat tolkas som att kommunen skulle ha 

skänkt immateriella rättigheter till ett företag som ägs av en person som är närstående till en 

av kommunens förtroendevalda. Revisorerna bedömer att en fråga som hanterats som ett 

led i att driva verksamheten borde ha setts som ett formellt beslut samt konstaterar viss 

brist kring ett så kallat ordförandebeslut i Fritidsnämnden och att den interna 

kommunikationen behöver förbättras. Granskningen visar att det inte har förekommit 

någon överlåtelse av materiella rättigheter men att kommunen behöver förtydliga regel-

verket kring medarbetares innovationer. Stadsledningskontoret kommer att komplettera 

reglerna om bisyssla med sådana bestämmelser. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 september 2011 

Rapport från Ernst & Young 

Bil 1 Protokollsanteckning (S) 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Ernst & Young kom fram till, i den inte helt lättlästa granskningsrapporten, att det finns 

brister i hanteringen inom olika områden, ekonomi, information, demokrati. Om den 

politiskt ansvarige i fritidsnämnden hade gjort rätt och låtit fritidsnämnden från början ha 

granska ärendet så hade utfallet blivit annorlunda och mer positivt. Den hantering som 
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valdes gav istället upphov till misstankar om gynnande av kommunens toppolitiker 

närstående person och en anställd. Det finns ingen grund i att i en kommun hasta ett 

ärende så snabbt att det inte tillställs en nämnd. Särskilt inte som det dels inte var 

brådskande, dels innehöll frågeställningar i hanteringen där osäkerhet fanns. Det kvarstår 

fortfarande frågor kring den ekonomiska hanteringen av den i kommunen upparbetade 

innovationen som inte har beställts i vanlig ordning via ett uppdrag till den anställdes 

bisyssla. Var kritiken i rapporten mer eller mindre allvarlig? Är detta ytterligare en i raden 

av hanteringar i Nacka kommun där politiken sätts åt sidan till förmån för en snabb 

hantering med många brister som om kommunen vore ett bolag? Nackalistan är mycket 

kritiska till denna och många andra problemsituationer och ser dem som tecken på en 

kommunal verksamhet där lagar och regler rundas och inte respekteras och med dåligt 

politiskt ledarskap som ytterst ansvarig.”  

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Den genomförda granskningen pekar på en hel del brister i kommunens hantering av 

ärendet. Vi ser att bristerna mycket handlar om kontroll, uppföljning, kommunikation och 

demokratisk insyn. Det är frågor som är nära kopplade till Nackas styrmodell och den 

kultur som byggts upp under en långvarig majoritetsperiod. Vi ser samma mönster som i 

några andra uppmärksammade ärenden i Nacka. En ny majoritet behövs för att styra 

Nacka, men oavsett vem som har majoritet så är det nödvändigt att granska, ompröva och 

ändra hur kommunen styrs.” 

 

Hans-Åke Donnersvärd och Maria Fridstjerna lät för Socialdemokraterna lät anteckna 

följande till protokollet. 

Bil 1 

 

 

 

- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2011/387-305 

Förvärv av fastigheten Sicklaön 138:4, restaurang och 

bilverkstad utmed Saltsjöbanan, Järla  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt, som innebär 

att fastigheten Nacka Sicklaön 138:4 säljs av G.O.Restauranger AB till Nacka kommun för 

8 400 000kr. 

 

Ärende 

 Strategiskt förvärv av en fastighet i ett viktigt läge utmed Saltsjöbanan.  

 Fastigheten är inte planlagd. 

 Kommunen övertar befintliga hyreskontrakt, som genererar ett överskott. 

 Positivt driftnetto enligt bifogat värdeutlåtande.  

 

Handlingar i ärendet 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 15 september 2011 

Bilaga 1 Karta 

Bilaga 2 Köpekontrakt 

Bilaga 3 Värdeutlåtande 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 september 2011 § 199 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 september 2011 § 199 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet återremitteras för att få en 

beskrivning av det strategiska syftet med köpet samt att handlingarna kompletteras med 

värderingsutlåtandet.  

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med markenhetens förslag. 

- - - - - 
 



 20 (51) 
 12 oktober 2011 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 217 Dnr KFKS 2011/421-011 

Projektplan för Hållbart byggande i Nacka 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen om projektplanen till protokollet. 

Ärende 

I majoritetsprogrammet för 2010-2014 står följande: ” En kommunal policy för 

miljövänligt och energisnålt byggande ska tas fram tillsammans med branschen, både vad 

gäller byggprocessen och de byggda husens energiförbrukning. Pilotprojekt, grundade på 

den nya policyn, ska sedan förverkligas i kommunen.” 

 

Nacka kommun vill öka det hållbara byggandet genom ökat samarbete och en bättre dialog 

med byggherrar och privata aktörer. Projektet Hållbart byggande i Nacka kommer att 

inledas med tre workshops riktade mot byggherrar, fastighetsägare, politiker m.fl. för att ta 

reda på vad hur vi vill bygga hållbart i Nacka. Under våren 2012 kommer synpunkterna 

från seminarierna att sammanfattas i en gemensam målbild samt riktlinjer för hållbart 

byggande. Parallellt med detta arbete tas ett verktyg fram för att jämföra hållbarheten i olika 

stadsbyggnadsprojekt. Verktyget baseras på en metod som används i Västerås kommun, 

kallad Hållbarhetsfyran. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden förväntas fatta beslut om 

målbild och riktlinjer i juni 2012, samt verktyget för att mäta hållbarhet i december 2012. 

Budgeten för projektet uppgår till 400 000 kr för 2011 och 400 000 kr för 2012. 

Finansiering sker genom de medel Miljö- och stadsbyggnadsnämnden avsatt för 

Energieffektiviseringsprojektet samt Hållbart stadsbyggnad för 2011 och 2012. 

 

Handlingar i ärendet 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 28 september 2011 

Förslag till projektplan för Hållbart byggande i Nacka 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med miljöenhetens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2009/273-822 

Behov av simhall i Boo – lägesrapport 2 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 

Stadsledningskontoret har för nästan ett år sedan redovisat det fortlöpande arbetet med att 

tillgodose behovet av en bad- och friskvårdsanläggning i Boo. I denna tjänsteskrivelse 

redovisas därför det fortsatta arbetet inom Fritidsnämndens och Miljö- och 

stadsbyggnadsnämndens ansvarsområden. Inom Fritidsnämndens ansvar beskrivs det 

påbörjade arbetet inom projektet ”Aktiva badhus”. Parallellt med det projektet fortgår 

arbetet med frågorna om anläggningens ägande, drift och finansiering.  

 

Inom Miljö- och stadsbyggnadsnämndens ansvar har en fördjupad studie med 

arbetsnamnet ”Knutpunkt Boo” genomförts. Studien visar på en funktionell lösning för en 

bussterminal i centrala Orminge. Studien tar också ett helhetsgrepp på Orminge centrum 

och visar en stadsbyggnadsidé som även innefattar centrumhuset inklusive nuvarande 

markparkering, lokalisering av badhus mellan Mensätravägen och Utövägen, nytt 

parkeringshus samt nya bostäder integrerat med övriga funktioner kring ett torg. 

Huvuddragen i studien ska ligga till grund för en ny programhandling, som bör bli föremål 

för ett nytt samråd under hösten.  

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 september 2011 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 

 

 ”Vänsterpartiet har drivit frågan om badhus i Orminge ända sedan 70-talet. Därför är vi 

glada att frågan nu äntligen är aktuell. Samtidigt så ser vi risken att något badhus inte 

kommer att byggas den här gången heller. Vår bedömning är att det inte blir av om inte 
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kommunen själv går in och tar ansvaret för att bygga och driva det. Annars ser vi risken att 

det offras till förmån för annan byggnation i Orminge.”  

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Det är positivt att ett simhallsbygge finns med i planerna för utveckling av Orminge 

centrum. Det är också positivt att miljöfrågor för simhallsbygge och -verksamhet finns med 

i planeringen. Det som återstår för att det äntligen ska bli ett skarpt läge för simhall är att 

majoriteten avsätter en budget för att finansiera bygget. Att man inte väntar på att en privat 

entreprenör tar första steget. Att även den framtida driften ska finansieras för att bli en 

hållbar verklighet. Gärna i samverkan med det privata näringslivet. ” 

 

Hans-Åke Donnersvärd och Maria Fridstjerna lät för Socialdemokraterna anteckna följande 

till protokollet. 

 

”För Boo-borna är det angeläget att få ett en egen simhall. Orminge centrum planeras att 

byggas ut och det är angeläget att beakta vikten av att se till att simhallen inte 

bortprioriteras för att affärsidkare och SL ska få sitt.” 

 

Monica Brohede Tellström (FP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Folkpartiet anser att behovet av en simhall i Boo är mycket stort. Detta projekt om "aktiva 

badhus" är väldigt spännande och vi hoppas att Nacka inom några år kan vara med och 

utveckla ett aktivt badhus i centrala Orminge.” 
 
 
- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2011/430-304 

Inriktningsbeslut om vindkraftsinvestering 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att inriktningen för kommande investeringar ska vara vindkraft 

med största möjliga energiutbyte i relation till investeringens storlek samt noterar att 

investeringsbesluten hanteras i ärendet om Mål & Budget 2012-2014. 

Ärende 

Nacka kommun har avsatt 30 miljoner koronor för investeringar i vindkraft för vardera 

2012 och 2013. Inriktningen har initialt varit att investera i vindkraft för elproduktion 

placerat i gott vindläge utanför Nacka med syfte att få största möjliga energimängd för 

pengarna. Under våren har det förts diskussioner om möjligheten att investera en del av 

pengarna i innovativa vindraftsprojekt i Nacka, något som förväntas ge lägre avkastning 

och medföra större risk. 

 

Med anledning av den ekonomiska situationen rekommenderar stadsledningskontoret att 

investeringarna, i enlighet med den ursprungliga planen, inriktas på största möjliga 

energiutbyte för pengarna och att inga utredningar görs om lokalt placerad vindkraft under 

den närmaste tiden. Vidare rekommenderar stadsledningskontoret att investeringarna skjuts 

ett år framåt för att ge mer tid för kunskapsuppbyggnad och för att avvakta den 

ekonomiska utvecklingen. Detta hanteras i ärendet om Mål & Budget 2012-2014. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 september 2011 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2010/268-041 

Tertialbokslut 2 2011 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Ärende 

Ärendet avser Nacka kommuns tertialbokslut 2 för perioden januari-augusti samt 

årsprognos för 2011.  

 

Årsprognosen för årets resultat uppgår till -14 mkr och balanskravsresultatet till 14 mkr 

vilket är 47 mkr sämre än budget. 

  

God ekonomisk hushållning har brister och flera nämnder och verksamheter lämnar 

negativa prognoser för 2011. Tekniska nämndens årsprognos avviker med -24 mkr pga. 

vinterunderhållet samt vattenledningsläckor i Skogsö och Älta. Fastighetskontoret prognos 

avviker med -13 mkr som avser ökade kostnader för snöröjning och vattenskador. Social- 

äldrenämnden avviker negativt med 20 mkr som avser försörjningsstödet och personer 

med funktionsnedsättning. Arbets- och företagsnämndens prognos är -4 mkr pga. flera 

elever i Komvux. Förskola, Fritid och Skola avviker med -37 mkr och avser främst ett lägre 

elevunderlag samt högre kostnader för kapitaltjänst. Flera investeringsprojekt inom 

fastighetskontoret håller inte budget. 

 

Årsprognosen för skatter, generella statsbidrag och utjämning visar en positiv 

budgetavvikelse på 67 mkr. Orsakerna är en förbättrad skatteunderlagsprognos samt en 

större ökning av befolkningen 2010 än prognostiserat. Årsprognosen för finansnettot 

avviker negativt mot budget med 12 mkr främst på grund av snabbare låneskuldsökning. 

 

Det mål för 2011 om en låneram på 1600 mkr, som kommunfullmäktige beslutade om i 

samband med tertial 1, kommer inte att hålla.  I samband med att Mål&budget 2012-2014 

kommer att behandlas i kommunstyrelsen föreslås ett nytt mål. 

  

Sjukfrånvaron uppgår till 4,5 % vilket är lägre än i T1 men på samma nivå som 

motsvarande period 2010. Långtidsfrånvaron fortsätter att minska medan 

korttidssjukfrånvaron ökar något. 
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 oktober 2011 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

 

 

- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2011/259-040 

Exploateringsredovisning 2011 Tertial 2 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige fastställer exploateringsredovisningen. 

 

Ärende 

Exploateringsverksamheten omfattar 129 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 

att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. Nya projekt 

tillkommer när positivt planbesked har lämnats. I år väntas 7 projekt avslutas. Sammantaget 

för projektportföljen föreslås en budgetändring så att nettokostnaden ökar med 22,2 milj 

kr. Kostnadsökningen är störst i projekten Område W där planarbetet pågår och nya 

kalkyler visar på nettoförändring om -6,1 mkr och i projektet Älgö där fördyringar till följd 

av entreprenadkonkurser ger en nettoförändring om -5,8 mkr.  

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2011 

Bilaga 1-3 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med exploateringsenhetens förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Vi vill i den aktuella exploateringsredovisningen peka på främst ett projekt, 

Kvarnholmsförbindelsen. I den pressade ekonomi som Nacka kommun nu är på väg in i 

och med en kraftigt ökande låneskuld är det extra angeläget att avvisa byggandet av 

Kvarnholmsbron. Byggandet kommer att påverka Ryssbergen mycket negativt och bidra till 

ett ökat bilåkande, helt i motsats till miljö- och klimatmål. Redovisningen av kostnaderna är 

dessutom missvisande då man styrt över intäkter som skulle användas till andra kommande 
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infrastrukturprojekt just till bron varvid kostnaderna ser ut att vara närmare 100 Mkr 

lägre.” 

 

- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2011/431-459 

Avfallstaxa 2012 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Avfallstaxa 2012 som börjar gälla 

från och med 1 januari 2012. 

 

 Ärende 

Till Avfallstaxa 2011 gjordes en stor revidering av avfallsavgifterna. Till Avfallstaxa 2012 

har en mindre översyn gjorts för att justera vissa avgifter samt ta fram nya avgifter som 

saknas för att kunna utöka avfallstjänsterna ytterligare, främst berörs tjänsterna för 

insamling av matavfall då insamlingssystemet är under uppbyggnad. Sammantaget innebär 

föreslagna justeringar ökat styrmedel för att stimulera till mer utsortering av matavfall i linje 

med Sveriges nationella mål för insamling av matavfall, mindre avfall som skickas till 

förbränning och förbättrad arbetsmiljön. 

 

Handlingar i ärendet 

Teknik VA & Avfalls tjänsteskrivelse den 26 september 2011 

Avfallstaxa 2012 

Tekniska nämnden den 20 september 2011 § 90 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Tekniska nämnden den 20 september 2011 § 90 

Tekniska nämnden föreslog kommunstyrelsen och kommunfullmäktige att anta Avfallstaxa 

2012 som börjar gälla från 2012-01-01. 

Yrkanden 

Maria Fridstjerna (S) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C) 

och Erik Langby (M), bifall till Tekniska nämndens förslag. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Maria Fridstjernas yrkande. 

- - - - - 
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§ 224 Dnr KFKS 2011/432-429 

Förslag till ändrad taxa för prövning och tillsyn inom 

miljöbalkens och strålskyddslagens område 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar denna taxa och att den ska gälla 

från och med den 1 januari 2012. 

Ärende 

Ändringar i miljöbalken och dess förordningar har gjort att taxan för tillsyn behöver ses 

över. Förslaget innebär en höjning av nivån enligt konsumentprisindex. Erfarenheter från 

de senaste årens tillsyn ligger även till grund för ändringar. 

Handlingar i ärendet 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 12 september 2011 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 september 2011 § 282 

1. Förslag till taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område och strålskyddslagen 

1A. Fasta avgifter och timavgifter för prövning, anmälan och tillsyn för olika ärendetyper 

inom miljöbalkens område 

2A. Fasta årliga tillsynsavgifter för miljöfarliga verksamheter 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 september 2011 § 282 

Förslaget till ny taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens samt strålskyddslagens 

område i enlighet med tjänsteskrivelsens bilaga 1, 1A och 2A tillstyrks med förtydligandet 

att den fasta årliga avgiften på 3 520 kronor för tillsyn av kemtvättar gäller de som hanterar 

mindre än 2 ton tvättgods per dygn. 

 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige antar denna taxa och 

att den ska gälla från och med 2012- 01- 01. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag. 

- - - - - 
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§ 225 Dnr KFKS 2011/251-041 

Mål & Budget 2012-2014 

Beslut 

Arbetsutskottet noterar informationen för egen del till protokollet och överlämnar ärendet 

till kommunstyrelsen. 

 

Ärende 

Ekonomidirektören gav en kort, muntlig redovisning och hänvisade till Budgetdialogen, 

www.nacka.se/budgetdialogen 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet noterade informationen för egen del till protokollet och överlämnar 

ärendet till kommunstyrelsen. 

 

 

 

http://www.nacka.se/budgetdialogen
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§ 226 Dnr KFKS 2011/417-140 

Scandinavian Island efter projekttiden 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen avstå erbjudandet att delta i en 

fortsättning av EU-projektet Scandinavian Island.  

 

Ärende 

Sedan 2009 har Nacka kommun deltagit i ett EU-finansierat samarbetsprojekt som syftar 

till att internationellt marknadsföra Stockholms skärgärd, Åland samt Åbolands skärgård 

under det gemensamma destinationsvarumärket Scandinavian Island. En förfrågan har 

inkommit från Haninge kommun (projektledare för Scandinavian Island) om att delta i ett 

fortsatt samarbete efter det att löptiden för projektet är slut, vilket sker halvårsskiftet 2012. 

Kostnad för kommunen för att delta i det fortsatta samarbetet skulle vara 67.000 kronor 

per år (se bilaga Erbjudandet Scandinavian Island). Stadsledningskontoret anser att 

kommunen inte ska delta i detta samarbete utan istället föreslå en lösare form av samarbete 

mellan de tre skärgårdarna där olika typer av nätverksaktiviteter kan ingå och där ingen 

ekonomisk bindning finns.   

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 september 2011 

Erbjudandet Scandinavian Island 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

 

 

- - - - - 
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§ 227 Dnr KFKS 2011/175-609 

Barnperspektiv i alla beslut  
Motion den 28 mars 2011 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) föreslår att kommunen utvecklar arbetet för 

att samtliga verksamheter ska ha god kunskap och hög kompetens kring barn och 

deras uppväxtvillkor. De förslår också att kommunen genomför utbildningsinsatser för 

alla medarbetare, som direkt eller indirekt kommer i kontakt med barn, inom privat 

drivna skattefinansierade verksamheter med vilka kommunen har avtal samt beslutar 

att inför varje beslut värdera dem ur ett barnperspektiv. 

Nacka kommun har tagit beslut om att FN:s Barnkonvention ska gälla för kommunen. 

Kommunens olika nämnders beslut berör barn på olika nivåer. De nämnder som arbetar 

med frågor som rör barn har kompetens och kunskaper om barns uppväxtvillkor och deras 

behov. I andra nämnder tas beslut i olika frågor som inte berör barn direkt men får effekter 

på barns levnadsvillkor t.ex. en bättre trafikmiljö och renare luft. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 september 2011 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 september 2011 § 204  

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 september 2011 § 204  

Ärendet bordlades. 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet bordläggs. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

- - - - - 
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§ 228 Dnr KFKS 176-609 

Avgiftsfri skola 
Motion den 28 mars 2011 av Rolf Wasteson (V) och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen lämnas utan åtgärd. 

 

Ärendet 

Vänsterpartiet har i motion till kommunfullmäktige yrkat att Nacka kommun tydligt uttalar 

till alla skolor i kommunen att all verksamhet skall vara avgiftsfri då dolda avgifter tvingar 

barn i ekonomiskt utsatta familjer att stanna hemma i samband med utflykter och andra 

aktiviteter. 

I den nya skollagen som ska tillämpas från den 1 juli 2011 uttrycks, liksom i tidigare skollag, 

att utbildningen i grundskolan ska vara avgiftsfri, SL 10 kap 10 §, men det står också i 11 § 

samma kapitel att det får förekomma inslag som kan medföra en obetydlig kostnad för 

eleverna. I samband med aktiviteter som t.ex. skolresor kan det förekomma kostnader som 

ersätts av vårdnadshavare på frivillig väg. Sådana aktiviteter ska vara öppna för alla elever. 

Motsvarande formulering finns för gymnasieskolan i SL 15 kap 17 och 18 §§. 

Arbetsutskottet anser att uttag av avgifter i skolan regleras i skollagen och att motionen 

därför bör lämnas utan åtgärd.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsnämnden den 15 september 2011 § 64 

Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 3 augusti 2011 

Motionen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Utbildningsnämnden den 15 september 2011 § 64 

Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att motionen lämnas utan 

åtgärd. 

 

Yrkanden 

Maria Fridstjerna (S) yrkade bifall till motionen. 

 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till Utbildningsnämndens förslag. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Maria Fridstjernas yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Eva 

Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Maria Fridstjerna och Hans-Åke Donnersvärd lät för Socialdemokraterna anteckna följande 

till protokollet. 

 

”Vi anser att motionen är bra och förstår inte majoritetens motiv att avslå den eller lämna 

den utan åtgärd. Att vi följer lagens regler innebär inte att vi inte kan vara bättre än vad 

lagen föreskriver. Särskilt svårt blir det att förstå mot bakgrund av att den borgerliga 

majoriteten säger sig vilja verka för att bli världens bästa skola” 

 

- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2011/178-716 

Utred progressiv barnomsorgsavgift 
Motion den 28 mars 2011 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd då Nacka 

kommuns taxa för förskolan och fritidshemmet följer förordningen om statsbidrag till 

kommuner som tillämpar maxtaxa. 

 

Ärendet 

Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 28 mars 2011 en motion med förslag om att kommunfullmäktige beslutar om att 

utreda och ta fram förslag på hur barnomsorgsavgiften kan förändras så att hushåll med 

låga inkomster kan få sina avgifter sänkta. 

 

Eftersom Nacka kommuns taxa för förskolan och fritidshemmet följer förordningen om 

statsbidrag till kommuner som tillämpar maxtaxa anser kultur- och utbildningsenheten att 

det finns goda möjligheter till avgiftsreducering för föräldrar med låg inkomst och därmed 

finns det ingen anledning till att förändra nuvarande taxa.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsnämnden den 15 september 2011 § 62 

Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 24 augusti 2011 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Utbildningsnämnden den 15 september 2011 § 62 

Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd då 

Nacka kommuns taxa för förskolan och fritidshemmet följer förordningen om statsbidrag 

till kommuner som tillämpar maxtaxa. 

 

Yrkanden 

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade bifall till motionen. 

 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till Utbildningsnämndens förslag. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Hans-Åke Donnersvärds yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 

Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans-Åke Donnersvärd och Maria Fridstjerna lät för Socialdemokraterna anteckna följande 

till protokollet. 

 

”Vi anser att motionen är bra och förstår inte majoritetens motiv att avslå den eller lämna 

utan åtgärd. Att vi följer lagens regler innebär inte att vi inte kan vara bättre än vad lagen 

föreskriver. Särskilt svårt blir det att förstå mot bakgrunden av att den borgliga majoriteten 

säger sig vilja verka för världens bästa skola.” 

 

 

 

- - - - - 

 

 



 37 (51) 
 12 oktober 2011 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 231 Dnr KFKS 2011/177-630 

Kunskapsskillnader i Nackas skolor 
Motion den 28 mars 2011 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd med 

hänvisning till att det redan görs en uppföljning och utvärdering av ”Likvärdighets-

garantin”. 

 

Ärendet 

Motionärerna hävdar att segregeringen i skolan ökar. Föräldrarnas bakgrund får en allt 

större vikt för elevernas förutsättningar för att uppnå bra resultat.  

Motionärerna föreslår därför att kommunen gör en uppföljning och utvärdering av likabe-

handlingsplanen och tar fram ett handlingsprogram för en jämlik skola för alla barn med 

förslag om att förhindra segregation, ojämlikhet och utanförskap. 

Nämnden fördelar extraresurser till skolorna bland annat för att ge skolor med hög andel 

föräldrarna med låg utbildningsbakgrund bra förutsättningar för att stödja sina elever. Re-

sultaten för Nackas skolor är mycket bra. Det är i stort sett små skillnader mellan betygs-

nivåerna i de olika skolorna. Vilket tyder på att den fördelningsmodell av extraresurser som 

nämnden tillämpar fungerar. 

Det sker en resultatuppföljning och utvärdering av likvärdighetsgarantin och resultaten för 

Nackas skolor är goda. Det finns en likvärdig fördelning av resurser till skolorna. Det finns 

därför inget behov av det handlingsprogram som motionärerna föreslår. Arbetsutskottet 

föreslår därför att motionen ska lämnas utan åtgärd. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsnämnden den 15 september 2011 § 63 

Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 24 maj 2011 

Motionen 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Utbildningsnämnden den 15 september 2011 § 63 

Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd med 

hänvisning till att det redan görs en uppföljning och utvärdering av ”Likvärdighets-

garantin”. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till Utbildningsnämndens förslag. 

 

Maria Fridstjerna (S) yrkade bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Maria Fridstjernas yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Eva 

Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Maria Fridstjerna och Hans-Åke Donnersvärd lät för Socialdemokraterna anteckna följande 

till protokollet. 

 

"Uppföljning och utvärdering" finns redan är en del av svaret på motionen. Men den 

kanske viktigaste delen av motionen utelämnas, nämligen att som en konsekvens av dessa 

ta fram en handlingsplan. Utan en sådan handlingsplan lämnas problemen om en ojämlik 

skola helt utan åtgärder.”  

 

- - - - - 

 

 



 39 (51) 
 12 oktober 2011 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 231 Dnr KFKS 2011/129-379 

Minskad elförbrukning i Nacka 
Motion den 7 mars 2011 av Sidney Holm (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Ärendet 

Miljöpartiet föreslår i sin motion att kommunstyrelsen ska utreda förutsättningarna för att 

ge alla Nackabor möjligheten att koppla upp sig mot lämpligt webbgränssnitt. Genom 

tillgång till aktuell och enkelt tolkad data får kunden möjlighet att själv genomföra 

förändringar för att minska sin energianvändning och därmed sina kostnader. 

 

Regeringen har lagt en preposition om ett införande av timbaserad avläsning med 

ambitionen att alla konsumenter på sikt ska få sin elförbrukning rapporterad på timnivå. 

Införandet rekommenderas ske successivt på frivillig basis. 

 

Kommunen har möjlighet att påverka lokalt genom sitt ägande av Nacka Energi men når 

inte de kunder som får sin el via Boo Energis elnät. Att snabbt införa timavläsning för alla 

kunder till Nacka Energi medför stora kostnader som kunderna måste bekosta kollektivt, 

tjänsten förväntas ha låg efterfrågan. I dagsläget kan den kund som vill ha timavläsning få 

det av Nacka Energi men måste då själv står för merkostnaden. Nacka Energi erbjuder 

redan tillgång till månadsstatistik via ”mina sidor” och kommer successivt att lägga in data 

per dag och på sikt per timme för de som önskar den tjänsten. Utveckling pågår av en app 

för att göra informationen tillgänglig i kundens telefon.  

 

Stadsledningskontoret anser att det är viktigt att kommunens bolag aktivt arbetar för att 

möjliggöra energieffektivisering för sina kunder och bedömer att den inriktning som Nacka 

Energi har för detta är rimlig. Med anledning av det föreslår stadsledningskontoret att 

motionen avslås. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2011 

Motion 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet bordläggs. 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

 

 

- - - - - 
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§ 232 Dnr KFKS 2011/174-409 

Pälsdjurspolicy för Nacka 
Motion den 28 mars 2011 av Kaj Nyman (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Ärende 

Kaj Nyman (S) föreslår att Nacka kommun behöver en övergripande pälsdjurspolicy som 

ska gälla både kommunala och privata verksamheter. Anledningen till detta är att pälsdjur 

inom verksamheter som särskilda boenden och skolor, framställs som i grunden positivt i 

majoritetsprogrammets bilaga. Motionen menar att pälsdjurspolicyn ska hantera både de 

positiva och de negativa effekterna med att ha pälsdjur i vården men att tydlig hänsyn ska 

visas den allergiska personen. 

 

Aktuell forskning indikerar att pälsdjur i verksamheter ger mångfasetterade förbättringar 

hos patienter i vården och elever i skolverksamheter. Flera särskilda boenden i Nacka 

arbetar aktivt med pälsdjur inom sina verksamheter och påtalar förbättrat mående hos de 

boende i de sambanden.  

 

I skollagen (2010:800) framgår inget explicit gällande pälsdjur i undervisningen. Frågan 

måste ställas mot alla elevers rätt att delta i undervisningen på lika villkor. Björknäs skola i 

Nacka arbetar aktivt med hundar i sin verksamhet och visar medvetenhet kring konflikter 

gällande allergiska besvär. Skolan påtalar stora fördelar med hundaktiviteterna och dess 

positiva inverkan på de berörda eleverna. 

 

Utifrån denna kunskapsbild anser stadsledningskontoret att någon övergripande 

pälsdjurspolicy inte behövs i Nacka då lagen utgör tillräckligt stöd i frågan att använda 

pälsdjur i olika verksamheter. Stadsledningskontoret rekommenderar att motionen avslås. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2011 

Motion 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärende bordläggs. 
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Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 
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§ 232 Dnr KFKS 2011/250-007 

Rapport från granskning av ombyggnation av Nacka 

stadshus 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

 

Kommunstyrelsen noterar informationen om den genomförda granskningen av stadshus-

projektet och de av stadsdirektören inledda åtgärderna. 

 

 Stadsdirektören ska löpande redovisa stadshusprojektet till kommunstyrelsen. Av 

redovisningen ska framgå eventuella förändringar av såväl projektets innehåll som 

dess ekonomi och en uppdaterad prognos av budgetläget. Eventuella 

programändringar, som har budgetpåverkan, ska beslutas i enlighet med gällande 

delegationsordning och innan åtgärder vidtas 

 Översynen av fastighetsprocessen (projektet ”På God Grunder”) ska löpande 

stämmas av med kommunstyrelsens arbetsutskott 

 Stadsdirektören ska till kommunstyrelsen återkomma och redovisa en generell 

modell för beräkning av projektkostnader och uppföljning av projektekonomi inom 

fastighetsprocessen  

 

Kommunstyrelsen överlämnar granskningen till kommunfullmäktige som information och 

föreslår att kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Stadshusprojektet handlar om den om- och tillbyggnad som pågår av Nacka stadshus. På 

stadsdirektörens initiativ har en extern granskning gjorts avseende underlag för politiska 

beslut, ekonomisk uppföljning och styrning av projektet. Granskningen visar att underlagen 

för kommunfullmäktiges olika investeringsbeslut och den ekonomiska kontrollen har varit 

bristfälliga. Styrningen av projektet har brustit när det gäller koppling mellan beslut under 

projekttiden och ekonomiska konsekvenser av de besluten. Den genomförda granskningen 

är ett led av de åtgärder som har vidtagits, tillsammans med att styrgruppen har formerats 

om så att fokus på ekonomi har stärkts och en extern rådgivare förstärker kompetensen att 

bedöma återstående överväganden. Stadsdirektören har initierat en översyn av dels fastig-

hets- och investeringsprocesserna, dels ansvarsfördelningen mellan de nämnder som för-

valtar kommunens fasta kapital i form av mark, byggnader och anläggningar. 
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 oktober 2011 

Rapport från Ernst & Young AB 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) och 

Monica Brohede Tellström (FP), bifall till det utdelade förslaget. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Ännu ett av många problematiska ärenden med felaktigheter, oklarheter, rundande av 

lagar och regler, demokratiskt underskott och ekonomiskt lättsinne. En grundfråga är: hade 

vi låtit bygga stadshuset i den omfattning som det nu blir om vi från början hade fått en 

ordentlig planeringsunderlag med någotsånär realistiska kostnader? Det vet vi inte och 

kommer inte att få veta eftersom mycket av den information som har gått ut under 

projektets gång har gjort att politiken i efterhand har fått godkänna ett accellererande 

byggprojekt och kraftigt stigande kostnadsökningar. Nackalistan ser med stor bestörtning 

på dessa brister och kräver att dessa rättas till i alla avseenden, med det snaraste. Det verkar 

som att en kultur ostört ha fått bre ut sig där tidsaspekter har varit viktigare än att följa 

regler och lagar och demokratins spelregler. Resultatet blir att Nackas invånare får betala 

notan i form av högre skatt och mindre satsningar på välfärd.”  

 

Jan-Eric Jansson (KD) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Ernst & Young har av Stadsdirektören fått uppdraget att granska beslutsprocessen samt 

den ekonomiska uppföljningen av om- och tillbyggnaden av stadshuset i Nacka. Vi 

Kristdemokrater som fört en debatt om politikens gränser och ansvar tar denna rapport på 

djupaste alvar. Det står nu klart för oss de uppenbara brister som finns i Nacka kommuns 

beslutsprocess. Vad vi främst reagerar över är att så stora beslut om programändringar 

gjorts utöver beslutade ekonomiska ramar från kommunfullmäktige. Att som rapporten 

också visar utan eller med ofullständig ekonomisk analys från styrgruppen. Men det är 

också tydligt att vi som politiker har fattat beslut på ofullständiga och otillräckliga underlag 

som i allt för hög grad bara varit muntliga. Vi, politiker har brustet i att också kräva 

fullständigare underlag före beslut. Det är bakgrunden till att vi nu ger stadsdirektören i 
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uppdrag att ge löpande redovisningar, översyn av fastighetsprocessen och att redovisa en 

generell modell för bättre uppföljning.” 

 

Hans-Åke Donnersvärd och Maria Fridstjerna lät för Socialdemokraterna lät anteckna 

följande till protokollet. 

 

”De borgerliga partiernas syn på demokratin i Nacka börjar svikta betänkligt. I november 

2010 och i juni 2011 beslutade kommunstyrelsen och senare kommunfullmäktige om 

tilläggsanslag för ombyggnaden av Nacka stadshus om totalt 124 miljoner kronor. Då hade 

de aktiviteter som låg till grund för tilläggsanslagen redan påbörjats! Detta strider mot de 

krav som finns i kommunallagen. 

 

I tidigare beslut om budgeten för ombyggnaden framgår att fullmäktige gav stadsdirektören 

möjlighet att fatta beslut om inriktning och omfattning av projektet – inom ramen för den 

då fastställda budgeten. De politiskt ansvariga i Nacka har således tillåtit att 

kommunfullmäktige ”rundas”. Ingen utöver fullmäktige hade i detta fall befogenheter att 

fatta ekonomiska beslut om ombyggnaden av stadshuset utöver den budget som var 

fastställd av fullmäktige.  

 

Ombyggnaden av stadshuset i Nacka började med en investering på 50 miljoner kronor 

2008. Hittills finns beslut på investeringar på totalt 294 miljoner kronor. Dagens prognos är 

att den slutliga kostnaden kommer att uppgå till 376 miljoner kronor. Att denna 

ombyggnad blivit en politisk skandal för de borgerliga partierna är bara förnamnet. 

 

Monica Brohede Tellström (FP) lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Folkpartiet känner en mycket stor ödmjukhet inför det faktum att vi som en del av 

kommunstyrelsen delar det politiska ansvaret för Stadshusprojektet och de brister som 

redovisats i denna granskningsrapport. Vi instämmer i kritiken om bristande demokratisk 

process, kommunikationsbrister, svag projektstyrning samt dålig ekonomisk kontroll. 

 

Nu är det av största vikt att åtgärder vidtas på kort och på lång sikt för att 

Stadshusprojektet slutförs på ett så korrekt och bra sätt som möjligt samt att liknande 

situationer inte uppstår i framtiden. Besluten som fattats i detta ärende idag är ett steg i rätt 

riktning, men mycket av arbetet återstår. 

 

Kommunstyrelsen och dess arbetsutskott behöver ta ett större ansvar för att 

fastighetsprocessen blir öppnare och bättre fungerande ur ekonomiskt och demokratiskt 

perspektiv, och projektet "på goda grunder" är mycket välkommet” 

 

Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet. 
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”Ombygganden av Nacka stadshus initierades och påbörjades under förra mandatperioden. 

Centerpartiet ingick då inte i alliansmajoriteten och hade begränsad insyn i processen. Efter 

att vi efter valet 2010 blivit en del av den styrande majoriteten, uppdagades under våren att 

budgeten hade överskridits och att KS och KF måste besluta om nya anslag. Det skedde i 

juni 2011. Efter sommaren 2011 framkom ytterligare fördyringar. Nu förväntas notan sluta 

på 385 mkr. 

  

Den revisionsrapport som nu lagts på kommunstyrelsens bord visar stora brister i kommu-

nens hantering och projektstyrning samt ekonomisk kontroll. Detta är allvarligt och det har 

också uppmärksammats från majoritetens sida. 

  

Vi ser mycket positivt på stadsdirektörens igångsatta projekt ”På goda grunder” som syftar 

till att få en bättre kontroll på alla de fastighetsprocesser som Nacka kommun är inblan-

dade i. Det är också av stor vikt att det politiska inflytandet ökar i dessa frågor. Vi politiker 

har det yttersta ansvaret gentemot medborgarna och hanteringen av deras skattepengar. 

Och då måste vår närvaro vara tydligare i beslutsprocesserna. Från Centerpartiets sida anser 

vi att en fastighetsnämnd, fastighetsutskott eller fastighetsberedning bör bildas som får i 

uppdrag att fatta beslut om och noga följa alla nya investeringar i kommunens fastighets-

bestånd som görs framöver". 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 ”Det är utmärkt att förhållandena kring de skenande kostnaderna för ombyggnaden av 

stadshuset nu klarläggs. Ett antal beslut har tagit i KS och KF men det innebär ändå inte att 

den moderatledda majoriteten i Nacka har ett särskilt stort ansvar för den uppkomna situa-

tionen. Vi ser att bristerna mycket handlar om kontroll, uppföljning, kommunikation och 

insyn. Det är frågor som är nära kopplade till Nackas styrmodell och den kultur som byggts 

upp under en långvarig majoritetsperiod. Vi ser samma mönster som i några andra upp-

märksammade ärenden i Nacka. En ny majoritet behövs för att styra Nacka, men oavsett 

vem som har majoritet så är det nödvändigt att granska, ompröva och ändra hur kommu-

nen styrs.” 

 

Erik Langby (M) lät för moderaterna anteckna följande till protokollet: 

”Inom majoriteten M, FP, KD och C delar vi en starkt kritisk hållning till de stora felbe-

dömningar som gjorts och vi moderater kan i allt väsentligt instämma i det som Jan-Eric 

Jansson, Monica Brohede Tellström och Hans Peters ovan antecknat och behöver inte 

upprepa det. Felbedömningarna både inom kommunen och det inhyrda projektledningsfö-

retaget är allvarliga. Vi förtroendevalda har hela tiden försatts i att vi kommer in för sent, 

d.v.s. när kostnaden redan uppstått. Nu efter sommaren har en rad åtgärder vidtagits, som i 

grunden ska förebygga liknande händelser i framtiden. Vad gäller den politiska ansvarsfrå-

gan är det klokt att alla berörda funderar över sin medverkan. Vad vi kunnat se så här långt 

har alla besluts kring stadshuset tagits i total politisk enighet.” 

- - - - - 
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§ 233    Dnr KFKS 2011/103-019 

Nacka stadshus investering för förnyelse 

Beslut 

Stadsledningskontorets förslag överlämnas till det pågående arbetet med Mål & Budget 

2012-2014. 

 

Arbetsutskottet begär att underlaget för beslut ska förbättras inför kommunstyrelsen. 

  

Beslutsunderlaget behöver kompletteras med 

 En tydlig nedbruten kostnadskalkyl som specificerar fördelningen av 

totalprognosen på 385 miljonerna 

 En tydlig beskrivning av hur ekonomistyrningen nu är organiserad i projektet  

 En tydlig beskrivning av hur projektorganisationen ser ut för att slutföra arbetet 

samt hur beslutsorganisationen ser ut 

 

Ärende 

I valet mellan att flytta till andra lokaler eller ta hand om de renoveringsbehov som fanns 

för att Nacka stadshus skulle kunna fortsätta att användas för kontorsändamål, valde 

kommunen att renovera huset och att rationalisera genom att flytta in verksamheterna 

inom socialtjänsten. De fanns förut i Ektorp, i lokaler som även de bedömdes som uttjänta. 

Ombyggnaden inriktades på att erbjuda en kontorsmiljö som stödjer nya och mer effektiva 

arbetssätt och genomfördes utan att evakuera den befintliga verksamheten under 

ombyggnadstiden. Resultatet är moderna, öppna kontor för ett flexibelt arbetssätt, en ny 

restaurang, en väl fungerande motionslokal. Huset har gjorts öppet och välkomnande för 

allmänheten med en generös reception, utställningsytor, rum för möten med tjänstemän 

och förtroendevalda och en hörsal som även inrymmer kommunfullmäktiges 

sammanträden. Huset och dess funktion följer kommunens vision om öppenhet och 

mångfald och är ett hus för både medarbetare och medborgare. 

 

Vid fullmäktiges beslut om utökade medel till projektet i juni 2011 förelåg brister i 

underlaget avseende bedömningar av upparbetade och återstående arbeten. Ny prognos för 

totala investeringen är 385 miljoner kronor. Beloppet överstiger kraftigt ursprunglig 

kalkylnivå om 209 miljoner kronor från hösten 2010, efter att en nybyggnad på innergården 

hade kalkylerats. Ökningen på ca 85 % hänförs till ungefär lika delar av preciseringar av 

program, utökade och förändrade krav från verksamheterna och oförutsedda 

komplikationer i projektet.  
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 oktober 2011 

Bilaga 1 Tidplan  

Bilaga 2 Slutkostnadsprognos  

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att stadsledningskontorets förslag överlämnas till det pågående 

arbetet med Mål & Budget 2012-2014. 

 

Hans Peters (C) yrkade för Alliansmajoriteten följande tilläggsyrkande. 

  

Arbetsutskottet begär att underlaget för beslut ska förbättras inför kommunstyrelsen. 

  

Beslutsunderlaget behöver kompletteras med 

 

 En tydlig nedbruten kostnadskalkyl som specificerar fördelningen av 

totalprognosen på 385 miljonerna 

 En tydlig beskrivning av hur ekonomistyrningen nu är organiserad i projektet  

 En tydlig beskrivning av hur projektorganisationen ser ut för att slutföra arbetet 

samt hur beslutsorganisationen ser ut 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters tilläggsyrkande. 
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§ 234 Dnr KFKS 2007/81-311 

Vägutredning för väg 222, ny Skurubro 
Yttrande under utställning 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott antar justerat förslag till yttrande. 

Ärende 

Mot bakgrund av vägutredningen och de synpunkter som framkommer under utställning 

och remiss kommer Trafikverket under hösten 2011 att besluta vilket alternativ som skall 

ligga till grund för fortsatt planering och projektering. Remisstiden har förlängts till den 12 

oktober 2011. Kommunstyrelsen gav arbetsutskottet i uppdrag att yttra sig i frågan (KS den 

19 september 2011 § 209). 

 

Vägutredningen redovisar totalt fem olika brolösningar varav tre utgör utbyggnadsalternativ 

men en ny motorvägsbro för den regionala trafiken. I utbyggnadsalternativen föreslås att 

broavgift om 4 kr per passage tas ut tills 2/3 av den totala investeringskostnaden är betald. 

Den befintliga norra bron som föreslås i första hand betjäna lokaltrafik kommer fortsätt-

ningsvis vara avgiftsfri. Vägutredning förutsätter att den befintliga bron som föreslås i 

första hand betjäna lokaltrafik övergår i kommunalt ägarskap. Noll- och 

Förbättringsalternativet har likvärdiga anläggningskostnader vilka uppgår till 

uppskattningsvis 610-660 Mkr. Totalkostnaden för utbyggnadsalternativen varierar 

beroende på vilken kombination av broläge och trafikplatser som väljs, mellan 910 och 

1160 Mkr  

 

Vid kommunens sammanvägning av miljö-, trafik- och genomförandeaspekter är slutsatsen 

att det bästa är ett alternativ där ”Mellan” förskjuts så långt upp mot ”Befintlig” som 

möjligt. Då visas så stor hänsyn som möjligt mot boende-, miljö- och kulturintressena i 

anslutning till nya bron samtidigt som genomförandet inte försvåras eller försenas. 

Kommunen instämmer med vägutredningen att trafikplatsutformningen enligt Hel Skuru 

är den bästa ur trafikkapacitets synpunkt. Vad det gäller trafikplatsutformningen vid 

Björknäs anser kommunen att man i största möjliga mån skall ta till vara den planerade 

påfartsrampen.  

 

Kommunen anser också att den befintliga norra bron även fortsättningsvis kommer att 

betjäna den regionala trafiken som väljer att inte betala broavgift och därför ska vara kvar 

som statlig, regional väg. 

  

Handlingar från Trafikverket finns på följande länk 

http://www.trafikverket.se/Privat/Projekt/Stockholm/Vag-222-Skurubron/Dokument/ 

http://www.trafikverket.se/Privat/Projekt/Stockholm/Vag-222-Skurubron/Dokument/
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Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 september 2011, rev den 11 oktober 2011 

Förslag till yttrande, reviderat den 11 oktober 2011 

Alliansmajoritetens förslag till yttrande den 12 oktober 2011 

Sammanfattning av Trafikverkets förslag 

Kommunstyrelsen den 19 september 2011 § 209 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 september 2011 § 209 

Kommunstyrelsen gav arbetsutskottet i uppdrag att yttra sig i ärendet till Trafikverket på 

sammanträdet den 12 oktober 2011. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Eva Öhbom Ekdahl (M), Monica Brohede 

Tellström (FP), Jan-Eric Jansson (KD) och Hans Peters (C) bifall till eget justerat förslag 

till yttrande. 

 

Beslutsgång 

Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Hans-Åke Donnersvärd och Maria Fridstjerna meddelade att de för Socialdemokraterna ej 

deltog i beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 

 

"Vänsterpartiet har varit kritisk till planerna på att bygga en ny Skurubro. Vi är medvetna 

om att en av de nuvarande broarna är i dåligt skick och att trafiksituationen kring bron inte 

är tillfredsställande. Att bygga en ny bro för att ge ökad kapacitet för biltrafik menar vi 

dock är felaktigt. Dels för att alla erfarenheter visar att utökad kapacitet leder till en ökad 

biltrafik och att köerna i detta sammanhang bara kommer att flyttas längre in mot 

Stockholms infart, dels för att biltrafiken måste minska av miljö- och klimatskäl.  

Vi menar att det det väsentliga är att se till att ge förutsättningar för en utbyggd 

kollektivtrafik. På kort sikt förbättrad busstrafik, så snart det går genom utbyggnad av 

tunnelbana genom Nacka till Orminge. Vi har menar att eventuellt bygge av ny bro skulle 

samplaneras med spårtrafikutbyggnaden.  
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Nu har beslut tagits som innebär att en ny bro ändå sannolikt kommer att börja byggas 

relativt snart. Då är det självklart att den måste planeras och dimensioneras för att kunna 

bära spårtrafik. Bygget av bron i sig måste och göras utifrån ett hållbarhetsperspektiv. 

Därmed så måste den placeras så att bropelare i Skurusundet undviks och intrånget på 

omgivande mark, bl a Skuruparken, minimeras." 

 

Hans-Åke Donnersvärd och Maria Fridstjerna lät för Socialdemokraterna anteckna följande 

till protokollet. 

 

”Vi Socialdemokrater i Nacka anser att den borgliga majoriteten har visat stor nonchalans i 

arbetet kring den planerade nya Skurubron. Tjänstemän har bevakat Vägverkets 

vägutredning och kommunstyrelsens ordförande och hans allianskollegor har varit nöjda 

med deras inspel till Vägverket och inte själva varit intresserade av att få en politisk 

genomlysning av brobygget. Detta tydliggjordes särskilt när det blev känt att majoriteten 

inte hade kännedom om sista datum för politiken att inkomma med yttrande på 

Vägutredning för väg 222, ny Skurubro och därför missade att inge kommunens yttrande i 

tid. 

Vi Socialdemokrater kan i dagsläget inte ta ställning till alternativet Alternativ Syd. 

Fortfarande finns det obesvarade frågor av avgörande betydelse: 

- Hur hög blir kommunens kostnader för inlösen av fastigheter? Förslaget är det förslag 

som påverkar flest fastighetsägare. Hur många enstaka fasigheter handlar det om och vilka 

syftar man på? 

- Hur kommer det marina livet att påverkas av stora bropelare i Skurusundets smalaste del? 

- Hur kan man i alternativet få så liten påverkan av Skuruparken som möjligt?  

 

Ovanstående frågeställningar måste utredas vidare innan politiken i Nacka kan yttra sig i 

ärendet. Att i dag ta ställning till yttrandet i kommunstyrelsens arbetsutskott är dessutom 

ytterst olämpligt och visar på hur majoriteten inte ser frågan som en viktig politisk fråga. 

Självfallet skulle majoriteten ha fört en process så att yttrandet hade behandlats i 

kommunfullmäktige. Nu yttrar sig kommunstyrelsens arbetsutskott och i utskottet 

representeras inte Miljöpartiet, Vänsterpartiet och Nackalistan. Tre partier av åtta ges inte 

möjlighet att påverka en av kommunens viktigaste frågor under detta decennium. 

 

Andra viktiga aspekter att ta hänsyn till är nuvarande Skurubros befintliga skick och när 

den måste börja renoveras och till vilka kostnader. Vi vill att brolösningen ska ge möjlighet 

till ökad kollektivtrafik och därmed minska bilismen. 

  

Vi Socialdemokrater motsätter oss på det mest bestämda att en broavgift ska finansiera 

investeringskostnaden och att bron ska övergå i kommunalt väghållning.”  

 

- - - - - 


